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انسان مثل ساغلام 
ارطغرل ساغلام به عنوان سرمربي تراكتور هيچ وظيفه اي نداشت در تبريز 
از جان سرمربي مهمان محافظت كند اما اين مربي درست مثل يك باديگارد 
كنار يحيي گل محمدي ايستاد تا به همه درس انسانيت و جوانمردي بدهد. 
صرف نظر از اتفاقات زشت ورزشگاه يادگار امام تبريز، اين حركت ساغلام 

واقعاً زيبا بود...  
ساغلام هم حتماً مثل همه ما از اين صحنه هاي عجيب، كمتر ديده 
بود اما خالصانه و بدون اينكه به فكر نمايش باشد، كنار يحيي قرار گرفت تا 
او به ســلامت راهي رختكن تيمش شود. ســاغلام خوب مي دانست كه 
گل محمدي به عنوان يك مربي هيچ گناهي ندارد اما سؤال اينجاست كه 
اگــر يك مربي ايراني بود، در آن هياهو و در آن جو عجيب چنين كاري را 

انجام مي داد؟
همان طور كه اشاره شد اگر ساغلام اين حركت انساني را انجام نمي داد، 
هيچ كس يقه او را نمي گرفت اما او در يكي از تاريك ترين روزهاي فوتبال 
ايران كاري كرد كه براي هميشه در ذهن ها مي ماند حتي اگر همين آخر 

فصل از تبريز و تراكتور برود... 

همه حواشي بازي با تراکتور در سال هاي اخير 

 از فحاشي به بيرانوند
 تا توهين به كاپيتان
 فقيد پرسپوليس و 

سيلي به بازيكن خودي
تراكتور پنج شنبه در ورزشگاه يادگار امام 
و در حضــور بيش از 50 هزار تماشــاگر 
ميزبان پرسپوليس بود و اين بازي در دقيقه 
۷0 به دليل حواشي و اتفاقات مختلف رخ 

داده با تصميم داور نيمه تمام باقي ماند. 
در طول بازي بارها پرتاب بطري و اشيا 
داخل زمين باعث وقفه در بازي شد و با اوج 
گرفتن اين اتفاقات داور تصميم گرفت در 
دقيقه ۷0 زمين بــازي را ترك و بازي را 

نيمه تمام اعلام كند. 
بازيكنان تراكتور براي مدت طولاني 
پس از اين اتفاقات در زمين ماندند اما در 
نهايــت بــا تــرك ورزشــگاه توســط 
پرسپوليسي ها، پرونده اين بازي به كميته 
انضباطي ارسال شد و قرار است به زودي 

رأي اين بازي صادر شود. 
اتفاقات پنج شــنبه در تبريز موضوع 
جديدي نيســت. در اين گزارش به چند 
مــورد از درگيري هــا و حواشــي كه در 
ســال هاي اخير در تبريز رخ داد، اشــاره 

مي كنيم. 
فحاشيبهعاليشاه

اميد عاليشاه، كاپيتان پرسپوليس در اين 

ديدار كه ســابقه بازي براي تراكتور را در 
كارنامه دارد، بارها قبل و حين بازي مورد 
بي احترامي قرار گرفت و چند بار هم موقع 
زدن ضربات كرنــر و يا پرتاب اوت، هدف 
پرتاب سنگ بود. عاليشاه در چند مرتبه 
اولي كه به سويش ســنگ پرت كردند، 
واكنشــي نشــان نداد ولي در نيمه دوم 
ناگهان از كوره دررفت و چند ســنگي كه 
داخل زمين و به سوي او پرت كرده بودند 
را با عصبانيت به بيرون از زمين پرت كرد. 
بد نيســت بدانيد اين اتفاق براي اميد در 
فصول گذشــته هــم افتــاده و در ديدار 
پرسپوليس مقابل گسترش فولاد هم شاهد 

فحاشي به عاليشاه و خانواده  اش بوديم. 
هيسبيرانوندبهتراكتوريها

در ليگ نوزدهم و ديدار رفت پرسپوليس 
و تراكتور كه در تبريز برگزار شد، عليرضا 
بيرانوند گلر اصلي پرسپوليس و تيم ملي 
در آن فصــل مــورد بي احترامي برخي 
هواداران تراكتور قرار گرفت. بعد از چند بار 
تكرار عليرضا از كوره دررفت و به همان عده 
هيس نشان داد. بعد از اين كار بيرانوند با 
جريمه از ســوي كميته انضباطي مواجه 

شد. 
سيليبهبازیكنخودي 

بعد از شكست دو فصل پيش تراكتور برابر 
پيكان در تبريز، پس از سوت داور و اتمام 
اين ديدار، تعدادي از هواداران تراكتوربه 
داخل زمين آمدند و به عملكرد بازيكنان و 
كادر فنــي اعتراض كردنــد. يكي از اين 
هواداران يك ســيلي به صورت مسعود 
شجاعي، كاپيتان اين تيم و تيم ملي زد. در 
ادامه اشكان دژاگه وارد اين ماجرا شد و به 
هواداري كه به صورت شجاعي ضربه  زده 
بود، يك ســيلي زد. اين عده از هواداران 
تراكتورپــس از پايان بازي حاضر به ترك 
ورزشگاه نشدند و با شكستن صندلي ها و 
پرتاب آنها به داخل زمين شعار »بازيكن 
بي غيرت نمي خواهيــم، نمي خواهيم« 
سردادند. همچنين تعدادي از هواداران به 

كوه هاي اطراف ورزشگاه رفتند و در آنجا 
مشغول پرتاب ســنگ و اعتراض شدند.  
پرتاب سنگ به طرف خودروهاي اداري و 
آمبولانس ها در اطراف ورزشگاه باعث شد 
اين وسايل نقليه به درون زمين آمده و در 
پيست ورزشگاه استقرار پيدا كنند و البته 
شيشــه بسياري از ماشــين ها شكست. 
همچنين ســر چنــد تن از مســئولان 
برگزاركننده مســابقه و هواداران كه در 
گوشــه و كنار حضور داشتند، شكست و 
اتفاقات وحشتناكي در آن بازي رقم خورد. 

فحاشيبهكاپيتانفقيد
پرسپوليس

بعد از گذشــت چند وقت از فوت هادي 
نوروزي، كاپيتان فقيد پرسپوليس، اين تيم 
براي انجام ديدار خود با تراكتور راهي تبريز 
شــد. عده اندكــی در اقدامي زشــت در 

فرودگاه تبريز شروع به 
عليــه  فحاشــي 

پرسپوليسي ها كردند و در 
اين بين حتي به هادي نوروزي 
فوت شده هم رحم نكردند... 

درگيريباآبيها
شايد بعضي ها فكر كنند مشكل اين 

عــده معــدود و خــاص تنهــا بــا 
پرسپوليسي  هاســت درحالي كه آنها با 
استقلالي ها هم بارها دچار مشكل شدند و 
درگيري هاي زيادي بين هواداران دو تيم 
در ســال هاي اخير به وجود آمد. مثلًا در 
يكي از بازي هاي چند سال قبل و زماني كه 
شفر هدايت اســتقلال را برعهده داشت، 
همين عده معدود با ســنگ از هواداران 
استقلال پذيرايي كردند و درگيري هاي 

شديدي در سكوها رخ داد. 

شرط مهم فدراسيون براي بازي با کانادا   
تبليغات مورددار كنار زمين نباشد 

اگر اتفاق جديدي رخ ندهد، ايران و كانادا نيمه خرداد در خاك آن كشور 
به مصاف يكديگر خواهند رفت. مســابقه اي كه براي هر دو تيم اهميت 
فراواني دارد چون خود را مهيــاي حضور در مرحله گروهي جام جهاني  
مي كنند. اين بازي قطعاً با اســتقبال مردم مواجه مي شــود و در چنين 
شرايطي طبيعي اســت كه شــركت هاي زيادي هم خواهان قرار دادن 
تابلوهاي تبليغاتي خود در اطراف زمين و استفاده از تبليغات محيطي در 
اســتاديوم باشــند. در همين رابطه شــنيديم مقامات فدراسيون براي 
كانادايي ها پيرامون تبليغات مذكور شرط گذاشته اند و به آنها تأكيد كرده اند 
تبليغات مورددار نظير آرم و لوگو شركت هاي توليد مشروبات الكلي نبايد 
هنگام برگزاري مسابقه دوستانه ايران و كانادا در اطراف زمين موجود باشد. 
به نظر مي رسد در اين رابطه توافقاتي هم ميان طرفين صورت گرفته است.

مس رفسنجان- استقلال  
بازي قهرمان ليگ برتر فقط در حضور هزار تماشاگر؟!

استقلال در هفته بيست و نهم رقابت هاي ليگ برتر به مصاف مس رفسنجان 
مي رود. جدالي كه به ميزباني رفســنجاني ها برگزار خواهد شد و آبي پوشان 
مي روند تا ركورد شكست ناپذيري خود را يك هفته ديگر نيز تداوم ببخشند.  
يكي از نكات مهم در رابطه با اين مســابقه كه سه شنبه شب برگزار مي شود، 
تعداد تماشاگراني است كه مي توانند بازي را از نزديك تماشا كنند. با توجه به 
حجم ورزشگاه محل برگزاري مسابقه، حداكثر هزار نفر مي توانند بازي قهرمان 
ليگ برتر را از نزديك تماشا كنند و بعيد به نظر مي رسد عوامل برگزاري مسابقه 
با پر شدن تمام سكوهاي استاديوم موافقت كنند چون مصوبه ستاد ملي مبارزه 
با كرونا چنين اجازه اي را به آنها نمي دهد. البته احتمال دارد ظرفيت تماشاگران 
از هزار نفر بيشتر شود ولي خيلي بعيد است اجازه پر شدن ورزشگاه را بدهند. 

استقلال سه شنبه ساعت ۲0:00 مهمان مس رفسنجان خواهد بود. 
اتفاق عجيب در ورزشگاه یادگار امام تبریز  

به پرسپوليسی ها گفتند عاليشاه كرنر نزند
پرسپوليسی ها می گويند اتفاقات عجيب در ورزشگاه يادگار كم نبود. يكی 
از همين اتفاقات هم درخواســت بعضی از مسئولان تبريزی از كادر فنی 
پرســپوليس بود كه از آنها خواسته شــد به خاطر حساسيت تعدادی از 
هواداران تراكتور، اميد عاليشــاه ضربات كرنر را نزند و بازيكن ديگری اين 
كار را انجام بدهد! البته همان طور كه می دانيد پرسپوليسی ها نه تنها اين 

كار را انجام ندادند بلكه بعد از دقيقه ۷0 ديگر وارد زمين نشدند.
برگزاري كارگاه VAR براي بازيكنان تيم اميد  

در ســالن آمفي تئاتر هتل آكادمي ملي فوتبال ايران، كارگاه آموزشــي 
كمك داور ويديويي براي بازيكنان تيم اميد برگزار شد. با توجه به اينكه در 
رقابت هاي قهرماني زير ۲3 ســال آسيا در تاشكند ازبكستان، از سيستم 
كمك داور ويديويي استفاده مي شود، در آمفي تئاتر آكادمي ملي فوتبال، 

كارگاه  VAR براي بازيكنان تيم اميد برگزار شد. 
شاگردان مجيدي در هتل هيلان  

كاروان استقلال عصر فردا با يك پرواز اختصاصي تهران را به مقصد رفسنجان 
ترك خواهد كرد تا سه شنبه شب به مصاف اين تيم برود و پس از آن بلافاصله 
به تهران بازگردد. اين طور كه مسئولان باشگاه مي گفتند احتمالاً شاگردان 
فرهاد مجيدي پس از ورود به فرودگاه رفسنجان راهي هتل هيلان خواهند 
شد. هتلي كه اغلب تيم هاي ليگ برتري براي اقامت از آن استفاده مي كنند. 
اگر در آخرين لحظات برنامه عوض شده و محل اسكان آبي پوشان پايتخت 

تغيير پيدا كند، آنها راهي هتل جهانگردي خواهند شد. 
براي سفر به كانادا  فدراسيون از ملي پوشان سفته خواست!  

اعضاي تيم ملي فوتبال كشورمان قرار است نهم خرداد عازم تركيه شده و پس 
از صدور ويزا راهي كشــور كانادا شوند اما فدراسيون فوتبال براي اين سفر از 
برخي از بازيكنان سفته خواسته است! ظاهراً قرار است بازيكناني كه مشكلي 
سربازي دارند، براي اين سفر به فدراسيون فوتبال سفته هاي امضا شده تحويل 
بدهند و مسئولان فدراسيون هم اقدامات لازم را در اين زمينه انجام داده اند. 
تيم ملي فوتبال كشورمان روز 16 خرداد در ونكوور به مصاف كانادا مي رود. 

فريدون اصفهانيان كه به عنوان ناظر داوري در 
ورزشــگاه يادگار امام تبريز حضور داشت، به 
بيان اتفاقــات رخ داده در آن ديــدار ناتمام 

پرداخت و گفت: »واقعــاً جو خوبي نبود. 
انتظار نمي رفت اين اتفاق در تبريز 

رخ بدهــد. در دوران ۲5 ســاله 
حضورم در داوري فوتبال چنين 
اتفاقاتي را نديده بودم. رفتارهاي 

مناسبي رخ نداد.« 
او با تأييد تصميمات مهدوي 

داور مسابقه تأكيد كرد: »قانون اين 
اختيار را به داور داده كه اگر احســاس كند 
شرايط ادامه برگزاري بازي فراهم نيست، 
آن را تعطيــل كند. در اين مورد، تصميم با 

داور است.« 
ناظر داوري بازي تراكتور- پرســپوليس 
خاطرنشان كرد: »بايد بررسي شود كه علت 
اين اتفاقات چه بود. گزارش كامل داور، نماينده 
فدراسيون و بنده به زودي به فدراسيون ارسال 
مي شــود. تمام بازيكنان و مربيان هر دو تيم 

همكاري كامل را داشــتند. حتي سرمربي، 
كاپيتان و سرپرســت تراكتور از تماشاگران 
خواهش كردند به رفتارشان پايان بدهند كه 

آنها گوش نكردند.« 
آيا در جريــان بازي به 

داور يا كمك داوران هم 
رســيد؟  آســيب 
اصفهانيان در پاسخ 
به اين ســؤال گفت: 

»پاي يكــي از داوران با 
سنگ مورد اصابت قرار گرفت و 

يك ســنگ هم از كنار بدنش عبور كرد. اين 
اتفاق خوشايند فوتبال نيست به خصوص در 

تبريز و شهرهاي بزرگ.« 
اصفهانيان همچنين در رابطه با اتفاقات 
بعد از پايان مسابقه اظهار كرد: »قصد داشتم 
بعد از آنكه داور ســوت پايان بــازي را زد، به 
رختكن بروم ولي مسئولان اعلام كردند بهتر 
است در جايگاهي كه بودم، بمانم. بعد از آنكه 
تماشاگران ورزشگاه را ترك كردند، من هم به 

رختكن رفتم.« 
او در پاسخ به اين سؤال كه آيا به بازيكنان 
پرسوليس گفته شده به زمين برگردند و دوباره 
بازي را ادامه دهنــد، تصريح كرد: »چه 
كســي چنين حرفي زده اســت؟ 
چنين چيزي امكان ندارد. كسي 
اين حرف را نزده است. مثلًا چه 
كسي بايد اين را گفته باشد؟ فكر 
نمي كنم كسي چنين چيزي را 
گفته باشد. شــايد تيم ميزبان به 
پرســپوليس درخواست داده باشد اما 
داوري بايد در اين خصوص تصميم بگيرد كه 

بازي ادامه پيدا كند يا خير.« 
داور اسبق فوتبال كشــورمان در پايان 
گفت: »من از اين اتفاقات ناراحت شدم و انتظار 
چنين چيزي را نداشتم. فيلم هاي اين بازي 
موجود اســت. ســكوها ملتهب بودند و بايد 
بررسي شود و درخصوص آن تصميم بگيرند. 
اســتاديوم جو نامطلوبي داشــت و اتفاقات 

ناخوشايندي رخ داد.« 

كريم باقري، اسطوره فوتبال ايران و مربي فعلي پرسپوليس درخصوص حواشي 
به وجود آمده درباره جدايي  اش از تيم ملي و ســاير مسائل گفت : »نمي دانم الان 
چرا چنين بحث هايي مطرح شده است، آن هم در حالي كه ما قراردادي با تيم ملي 
نداريم. دوستان ابتدا بايد برادري شان را ثابت و با ما تسويه حساب كنند و بعداً به 
اين بحث پرداخته شــود. هنوز با من، وحيد هاشــميان، خانبان و قربانعلي پور 
تسويه حســاب نكردند و اين در حالي است كه با مربيان خارجي تسويه حساب 
صورت گرفته است. نمي دانم برخي دوستان چه عجله اي دارند كه من بايد خيلي 
زود تصميم خودم را بگيرم. وقتي فدراسيون هنوز با ما تسويه حساب نكرده، چطور 
بايد از عقد قرارداد حرف بزنيم؟! متأسفانه برخي دوستان مي خواهند شيطنت 
كنند تا به منافع شخصي شان برسند. همه مي دانند اولويت من پرسپوليس است 
و يك فصل ديگر هم با اين تيم قرارداد دارم.« كريم ادامه داد: »من مشــكلي در 
پرســپوليس ندارم و بودن در اين تيم بزرگ برايم افتخار اســت. منتي هم سر 
هيچ كس نمي گذارم. من در پرســپوليس راحت هســتم و دوستانم در اين تيم 
هستند، اگر يحيي گل محمدي صلاح بداند در خدمت تيم هستم. من اطلاعي از 
ماندن يا جدايي يحيي ندارم. هنوز دو بازي باقي  مانده و تمركزمان اين است كه 
دو بازي پاياني را با برد پشت سر بگذاريم.« باقری در پايان گفت: »برخي بازيكنان 
هســتند كه در تيم هاي خودشــان شــرايط خوبي دارند، ولي ممكن است در 
پرسپوليس و استقلال جواب ندهند. تمام خريدها با نظر سرمربي انجام شد ولي 
پيش مي آيد كه گاهي اوقات بازيكنان نتوانند توانايي خودشان را نشان دهند.« 

پس از اينكه استقلال نســبت به استفاده گل گهر از يك بازيكن غيرمجاز 
آفريقايي به نام »بايناما« شــكايت كرد، در نهايت كميته هاي انضباطي و 
استيناف فدراسيون فوتبال حكم به محكوميت گل گهر دادند و همين مسئله 
جنجال وسيعي به راه انداخت.  نماينده سيرجان علاوه بر بازي با استقلال، 
در مسابقات خود مقابل پيكان و سپاهان نيز با همين احكام بازنده اعلام شد. 
البته چند وقت قبل دوباره قرار شد كميته استيناف پرونده را مورد بررسي 
قرار بدهد ولي در اين بررســي هم همان حكم قبلي تأييد شــد تا گل گهر 
سيرجان اگر تمايل به ادامه ماجرا داشته باشد، فقط بتواند پرونده را از طريق 
دادگاه عالي ورزش دنبال كند. هرچند اســتقلالي ها هم مدعي شــده اند 
كوچكترين واهمه اي از پيگيري پرونده در مراجع بين المللي ندارند و تمام 
مدارك خود را بي كم و كاســت در اختيار فيفا و دادگاه ورزش مي گذارند. 
اگرچه پرونده شــكايت از گل گهر به لحاظ فوتبالي بسته شده ولي برخي 
مسئولان استقلال معتقدند قســمتي از آن هنوز به طور كامل براي افكار 
عمومي روشن نشده و فدراسيون نبايد بخش مرتبط با »جعل« در اين پرونده 
را بايگاني كند بلكه بهتر است اطلاعات آن را هم در اختيار رسانه ها و مردم 
بگذارد.  در روند رســيدگي به اين پرونده، فدراســيون از پليس فتا كمك 
خواست و پليس هم به كمك آمد و اطلاعاتي در اختيار فدراسيون فوتبال 
گذاشت ولي فدراسيون تا امروز در رابطه با مفاد مرتبط با جعل سند كه روي 
آن بحث فراواني صورت گرفته، اطلاعاتي در اختيار رسانه ها نگذاشته است.

مجتبي پوربخــش، مجري برنامه »فوتبال يك« در شــبكه ورزش در 
قسمتي از اين برنامه درخصوص فوتبال پايه از فساد پرده برداشت و گفت: 
»متأسفانه يكسري تصاوير به دست ما رسيده كه نه قابل پخش است و 
نه مي توانم آن را باز كنم. آدم هاي بيماري كه اســم خودشــان را مربي 
مي گذارند، چه كارها كه با بچه مردم نمي كنند! اميدواريم دستگاه قضايي 
اين افراد را به اشــد مجازات برســاند.«  در همين حال محمد سيانكي 
گزارشگر فوتبال نيز روي خط آمد و با تأييد اين موضوع افزود : »متأسفانه 
بعضي از مربيان با همكاري چند تا دلال هنگام تست  گيري كارهايي انجام 
مي دهند كه اگر خانواده ها باخبر شوند، ديگر نخواهند گذاشت فرزندشان 
به فكر فوتبال باشــند.«  او در ادامه گفت : »به خانواده ها هشدار مي دهم 
حواس شــان باشد ؛ يكسري مربيان فوتبال از بچه ها فيلم مي گيرند تا از 

آنها و خانواده هايشان باج گيري كنند!«

 فدراسيون پرونده جعل را
بايگاني نكند

استقلالي ها ول کن ماجراي گل گهر نيستند 

از بچه هاي مردم فيلم مي گيرند 
و باج  گيري مي كنند 

ادعاي تكان دهنده مجري و گزارشگر تلویزیون 

 قرارداد دارم 
و در پرسپوليس مي مانم 

باقري : وقتي با من تسویه حساب نكردند، چطور مي گویند بروم یا بمانم؟

امكان ندارد به پرسپوليسي ها گفته باشند بياييد بازي كنيد
ناظر داوري دیدار تراکتور- پرسپوليس:

 پاي يكي 
از داوران هم 

آسيب ديد 

در اين 25 سال 
چنين جو ملتهبي 

نديده بودم
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